
 

 

Protokół Nr XVIII/2016 

 

z Sesji Rady Gminy Wierzchowo 

odbytej w dniu 31 marca 2016r. 

w sali narad w Urzędzie Gminy Wierzchowo 

 

 

Rozpoczęcie obrad – godz. 10
05

 

Zamknięcie obrad – godz. 12
50 

 

Ustawowy skład Rady Gminy Wierzchowo stanowi 15 radnych. 

W obradach XVIII Sesji Rady Gminy Wierzchowo wzięło udział 15 radnych, według listy 

obecności stanowiącej załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

 

W posiedzeniu uczestniczyli także: Sekretarz Gminy Tomasz Suchoński, Skarbnik Gminy 

Urszula Lew oraz 18 innych zaproszonych osób, według listy obecności stanowiącej 

załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 

 

Obradom przewodniczył: Andrzej Kaczorkiewicz – Przewodniczący Rady Gminy 

Wierzchowo. 

 

Obrady protokółowały: 

 

1. Barbara Gadomska – inspektor straży gminnej, 

2. Danuta Łukaszewska – inspektor ds. obsługi rady. 

 

Ad. 1 i 2 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz o godz. 10
05

 otworzył XVIII Sesję 

Rady Gminy Wierzchowo zwołaną na podstawie art. 20 ustawy z dnia 8 marca 1990r. 

 o samorządzie gminnym oraz § 20 Statutu Gminy Wierzchowo. Po powitaniu radnych i gości 

zaproszonych oświadczył, iż zgodnie z listą obecności w posiedzeniu sesji uczestniczy 15 

radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 15 osób, stanowi quorum 

pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał i decyzji. 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz poinformował, iż porządek obrad dzisiejszej 

sesji został przekazany radnym w terminie wskazanym w §20 pkt 3 Statutu Gminy 

Wierzchowo. Dla przypomnienia odczytał proponowany porządek obrad: 

 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

2. Przedstawienie porządku obrad sesji. 

3. Przyjęcie protokołu z XVII Sesji Rady Gminy Wierzchowo. 

4. Sprawozdanie Wójta Gminy z prac w okresie międzysesyjnym. 

5. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy z prac Rady w okresie międzysesyjnym. 

6. Informacja Przewodniczących komisji stałych Rady Gminy z prac w okresie 

międzysesyjnym 

7. Interpelacje i zapytania Radnych. 

8. Trybuna obywatelska. 



9. Informacja o stanie bezpieczeństwa i porządku publicznego na terenie Gminy 

Wierzchowo w 2015 roku. 

10. Informacja o stanie bezpieczeństwa w zakresie ochrony przeciwpożarowej na terenie 

Gminy Wierzchowo w 2015 roku. 

11. Podjęcie uchwał: 

a. w sprawie zmiany Statutu Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej  

w Wierzchowie – druk nr 99; 

b. w sprawie wyznaczenia jednostki organizacyjnej właściwej do realizacji zadań 

z zakresu świadczenia wychowawczego w Gminie Wierzchowo – druk nr 100; 

c. w sprawie zmian w budżecie Gminy Wierzchowo na 2016 rok – druk nr 101. 

12. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 

13. Komunikaty i sprawy różne. 

14. Zamknięcie sesji. 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz zapytał, czy ktoś z Radnych lub Wójt chciałby 

uzupełnić zaproponowany porządek obrad o dodatkowe punkty lub o inne istotne dla Rady 

lub naszej społeczności samorządowej zagadnienia bądź sprawy, ewentualnie chciałby 

zaproponować zdjęcie z porządku obrad któregoś z tematów? 

Radni i Sekretarz Gminy nie zgłosili zmian do porządku obrad. 

 

Przewodniczący Rady A.Kaczorkiewicz zamknął punkt 1 i 2 porządku obrad i przystąpił do 

realizacji punktu 3. 

 

Ad. 3 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz poinformował, że Protokół  

z posiedzenia XVII Sesji Rady Gminy Wierzchowo odbytej w dniu 25 lutego 2016 roku 

został wyłożony do wglądu w biurze Rady, jak również na sali obrad przed rozpoczęciem 

dzisiejszej sesji i do chwili rozpoczęcia sesji nie wpłynęła żadna uwaga dotycząca zawartych 

w nim zapisów. Kwestia wnoszenia poprawek i uwag do protokołu uregulowana została w § 

52 ust. 1-5 Statutu Gminy Wierzchowo. Z uwagi na fakt, iż nie wpłynęła żadna uwaga 

dotycząca zapisów w protokole Przewodniczący Rady uznał przygotowany protokół za 

sporządzony poprawnie i poddał pod głosowanie jego przyjęcie. 

Zapytał, kto jest za przyjęciem protokołu z XVII sesji Rady Gminy? 

 

Rada Gminy w obecności 15 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 15 głosami „za” 

przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” przyjęła Protokół z XVII 

sesji Rady Gminy Wierzchowo bez uwag i zastrzeżeń. 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz zamknął punkt 3 porządku obrad i przystąpił 

do realizacji punktu 4. 

 

Ad. 4 

 

Informacja pisemna Wójta Gminy z prac w okresie międzysesyjnym, stanowi załącznik nr 3 

do nin. protokołu. 

Nikt nie zgłosił zapytań w sprawie informacji przedłożonej przez Wójta. 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący obrad zamknął pkt 4 porządku obrad i przystąpił do 

realizacji punktu 5. 

 



Ad. 5 

 

Przewodniczący Rady A.Kaczorkiewicz przedłożył Radzie informację na temat prac Rady 

Gminy Wierzchowo w okresie międzysesyjnym, która stanowi załącznik nr 4 do nin. 

protokołu. 

Do przedstawionej informacji nikt nie zgłosił pytań. 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący obrad zamknął punkt 5 porządku obrad i przystąpił do 

realizacji punktu 6. 

 

Ad. 6 

 

Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczących Komisji stałych Rady Gminy o złożenie 

informacji z działalności Komisji w okresie międzysesyjnym. 

Informacje z prac Komisji stałych Rady Gminy w okresie międzysesyjnym kolejno złożyli: 

1) Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – Wiktor Majda. 

Protokół Komisji Nr 3/2016 stanowi załącznik nr 5 do nin. protokołu. 

2) Przewodnicząca Komisji Kultury – Genowefa Rosochowata. 

Protokół Nr 3/2016 z posiedzenia Komisji Kultury stanowi załącznik nr 6 do nin. 

protokołu. 

3) Przewodniczący Komisji Rolnictwa – Józef Janicki. 

Protokół Komisji Nr 3/2016 stanowi załącznik nr 7 do nin. protokołu 

4) Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów – Ryszard Borowicz. 

Protokół Komisji Nr 3/2016 stanowi załącznik nr 8 do nin. protokołu. 

 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący obrad zamknął punkt 6 porządku obrad i przystąpił do 

realizacji punktu 7. 

 

Ad. 7 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że w okresie międzysesyjnym nie wpłynęła żadna 

interpelacja. 

 

Na sesji interpelacje złożyli: 

 

Radny Andrzej Kaczorkiewicz złożył ustnie jedną interpelację o treści: 

 

1) Podjąć działania zmierzające do poprawy estetyki przystanku autobusowego  

w miejscowości Świerczyna zlokalizowanego naprzeciwko Nadleśnictwa (uszkodzone 

pokrycie, zerwana tablica). Przystanek wymaga też pomalowania. 

 

Radny Wiktor Majda złożył ustnie jedną interpelację o treści: 

 

1) Postawić wiatę przystankową w miejscowości Osiek Drawski przy nieruchomościach 

zabudowanych o nr 1, 1/1, 2/1, 2/2 (była stacja PKP). Wiata jest niezbędna ze względu 

na dzieci dojeżdżające z tego miejsca do szkoły. 

 

Radny Józef Janicki po raz kolejny poruszył sprawę remontu odcinka chodnika  

w miejscowości Świerczyna. Interpelacje w tej sprawie były składane kilkakrotnie i w 

dalszym ciągu nic się nie dzieje. 

 



Ustosunkowując się do powyższej wypowiedzi radny Maciej Słomka stwierdził, że sprawa 

jest żenująca, że przez tyle lat nie naprawiono pięćdziesięciometrowego odcinka chodnika. 

 

Wobec braku dalszej dyskusji Przewodniczący Rady A.Kaczorkiewicz zamknął punkt 7 

porządku i przystąpił do realizacji punktu 8. 

 

Ad. 8 

 

W punkcie „Trybuna obywatelska” głos zabrali sołtysi. 

1. Sołtys sołectwa Otrzep Zbigniew Gaczkowski wystąpił po raz kolejny z prośbą o 

podjęcie działań mających na celu wyegzekwowanie od wykonawcy doprowadzenia 

odcinka drogi (około 50 m) do stanu sprzed budowy kanalizacji w Otrzepie. 

2. Sołtys wsi Żeńsko Renata Michalska wystąpiła z prośbą o podjęcie działań w 

następujących sprawach: 

 usunięcia piasku z pobocza drogi powiatowej na odcinku Żabin – 

Żeńsko, 

 zainstalowania barierek ochronnych przy drodze powiatowej Żabin – 

Żeńsko na wysokości tzw. wąwozu, 

 zabezpieczenia ruin kościoła w Żeńsku. 

3. Sołtys wsi Żabin Alina Kunat zgłosiła podjęcie niezbędnych działań mających na celu 

odkrzaczenie pobocza drogi powiatowej na odcinku od sklepu p.Ambroziaka w 

kierunku Żeńska. 

 

Wobec braku dalszej dyskusji Przewodniczący Rady A.Kaczorkiewicz zamknął punkt 8 

porządku obrad i ogłosił przerwę. 

Przerwa: 10
40

 – 11
00

. 

Po przerwie Przewodniczący Rady wznowił obrady, stwierdził, że na sali obrad obecnych jest 

15 radnych i przystąpił do realizacji punktu 9 i 10. 

 

Ad. 9 i 10 

 

Wprowadzenie do tematu przedstawił Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz 

(materiały zał. nr 9 do nin. protokołu) 

Informacje na temat stanu bezpieczeństwa i porządku publicznego oraz informacje na temat 

stanu bezpieczeństwa w zakresie ochrony przeciwpożarowej na terenie Gminy Wierzchowo w 

2015 roku złożyli: 

1) Kierownik Posterunku Policji w Wierzchowie – asp. szt. Leszek Wojtalik. 

Informacja pisemna stanowi załącznik nr 10 do nin. protokołu. 

2) Strażnik Straży Gminnej w Wierzchowie – Barbara Gadomska. 

Informacja pisemna stanowi załącznik nr 11 do nin. protokołu. 

3) Komendant Gminny OSP w Wierzchowie – Bogusław Pawłowicz. 

Informacja pisemna stanowi załącznik nr 12 do nin. protokołu. 

4) Radni zapoznali się z pisemną informacją Komendanta Powiatowego Państwowej 

Straży Pożarnej w Drawsku Pomorskim o stanie bezpieczeństwa gminy Wierzchowo 

w zakresie ochrony przeciwpożarowej w roku 2015, stanowiącą załącznik nr 13 do 

nin. protokołu. 

 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady A.Kaczorkiewicz  podziękował wszystkim za 

złożone informacje, zamknął punkt 9 porządku obrad i przystąpił do realizacji punktu 11. 

 



Ad. 11 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz poddał kolejno pod głosowanie następujące 

projekty uchwał: 

 

1) Rada Gminy w obecności 15 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 15 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

uchwałę Nr XVIII/98/2016 w sprawie zmiany Statutu Gminnego Ośrodka 

Pomocy Społecznej w Wierzchowie – która stanowi załącznik nr 14 do nin. 

protokołu. 

 

2) Rada Gminy w obecności 15 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 15 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

uchwałę Nr XVIII/99/2016 w sprawie wyznaczenia jednostki organizacyjnej 

właściwej do realizacji zadań z zakresu świadczenia wychowawczego w Gminie 

Wierzchowo – która stanowi załącznik nr 15 do nin. protokołu. 

 

3) Rada Gminy w obecności 15 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 15 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

uchwałę Nr XVIII/100/2016 w sprawie zmian w bud zecie Gminy Wierzchowo na 

2016 rok – która stanowi załącznik nr 16 do nin. protokołu. 

 

 

Przewodniczący Rady A.Kaczorkiewicz zamknął punkt 11 porządku obrad i przystąpił do 

realizacji punktu 12. 

 

Ad. 12 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewcz odczytał treść odpowiedzi, które wpłynęły do 

biura Rady Gminy na zgłoszone przez radnych na poprzednich sesjach interpelacje. 

Poinformował, że odpowiedzi na interpelacje złożone na dzisiejszej sesji, zostaną udzielone 

pisemnie. 

 

Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Wierzchowie Piotr Paszkiewicz udzielił 

szczegółowej informacji na temat programu Rodzina 500 Plus. 

 

Radny Ryszard Borowicz zaapelował o spowodowanie uprzątnięcia przez Zarząd Dróg 

Powiatowych w Drawsku Pomorskim ściętych drzew, które leżą w rowach przy drogach 

powiatowych. 

Poprosił Przewodniczącą Zespołu do spraw koordynowania prac związanych z 

przygotowaniem dokumentacji projektowo-kosztorysowej budowy przedszkola w 

Wierzchowie Marzannę Piskorz – Dyrektora Przedszkola w Wierzchowie o bardziej 

szczegółową informację na temat budowy nowego przedszkola. 

Przewodnicząca Zespołu poinformowała, że Zespół powołany został do wypracowania 

wstępnej koncepcji budowy przedszkola w Wierzchowie i przedłożenia jej projektantowi. 

Dokonano już wyboru oferenta na wykonanie dokumentacji – oferta złożona zgodnie z 

wymogami zapytania i z najniższą ceną, cena wybranej oferty 34 440,00 zł brutto. Koszt 

budowy przedszkola około 2 mln. zł. W sprawie koncepcji Zespół nie podjął jeszcze 

konkretnych decyzji. 

 



W tym momencie na salę obrad przybył radny powiatu Marek Banaszek. Przewodniczący 

Rady Gminy Andrzej Kaczorkiewicz po powitaniu radnego powiatu zapytał go, co dalej z 

naprawą chodnika w Świerczynie. 

Radny powiatu Marek Banaszek odpowiedział, że remont chodnika w Świerczynie będzie 

wykonany w miesiącu kwietniu br. 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz poinformował radnych, że w Biurze Rady 

znajdują się sprawozdania Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Wierzchowie: 

a) z działalności za 2015 rok, 

b) z realizacji Gminnego Programu Wspierania Rodziny za 2015 rok. 

Poprosił o zapoznanie się z w/w materiałami. 

 

Radny powiatu Marek Banaszek poinformował o możliwości dofinansowania przez  

Starostwo Powiatowe w Drawsku Pomorskim różnych dziedzin działalności np. kulturalnej, 

sportowej czy strażackiej. Decyzją Zarządu Powiatu wiele gmin taką dotację otrzymało. Z 

gminy Wierzchowo o dofinansowanie nikt się nie zwrócił. Poprosił o składanie wniosków. 

 

Następnie, odbyła się dyskusja na temat kontynuacji realizacji wspólnego projektu z 

Powiatem Drawskim pn. Przebudowa dróg powiatowych nr 1994Z, 1996Z, 1991Z na odcinku 

o długości 12,2 km  - w ramach Etapu III ( odcinek Żabin – Nowe Laski).  

Na sugestie radnego powiatu o przystąpienie Gminy Wierzchowo do realizacji Etapu III radni 

stwierdzili, że nie stać w chwili obecnej Gminę Wierzchowo na współfinansowanie w tak 

dużym zakresie finansowym przebudowy tego odcinka drogi. Nie byłoby to uzasadnione ani 

społecznie ani ekonomicznie biorąc pod uwagę konieczność budowy kanalizacji w pozostałej 

części gminy. 

 

Wobec braku dalszej dyskusji Przewodniczący zamknął pkt 12 porządku obrad i przystąpił do 

realizacji pkt 13. 

 

Ad. 13 

 

Brak dyskusji. 

Przewodniczący Rady zamknął pkt 13 porządku obrad i przystąpił do realizacji pkt 14. 

 

Ad. 14 

 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodniczący Rady Gminy Andrzej 

Kaczorkiewicz o godz. 12
50

 zamknął obrady XVIII sesji. 

 

Na tym protokół zakończono. 

 

 

Przewodniczący Rady 

 

Andrzej Kaczorkiewicz 

 

Podpis protokolantów: 

 

1. B.Gadomska      ………………….. 

2. D.Łukaszewska  …………………... 


